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Mt 5:14  Vy jste světlo světa. Nemůže zůstat skryto město ležící na hoře.  
15  A když rozsvítí lampu, nestaví ji pod nádobu, ale na svícen; a svítí všem v domě.  
16  Tak ať svítí vaše světlo před lidmi, aby viděli vaše dobré skutky a vzdali slávu vašemu 
Otci v nebesích. 
 
Světlo, to je to jak žijeme, to jak se chováme, jak jednáme s lidmi, jak mluvíme. Náš život je 
pečetí našich slov. 
 
Je to určité vnitřní světlo, které na člověku poznáme, cítíme ho. Jsou to dobré skutky, které 
dělá, opravdovost a upřímnost jeho života. Znáte určitě lidi, kteří za sebou zanechávají světlo. 
Někteří naproti tomu za sebou nechávají tmu. 
 
Proč být světlem? Je to stejné jako ptát se „Proč je ve dne světlo?“ Odpovědí je, aby lidé 
viděli a stejně tak být duchovním světlem způsobí, že lidé poznají Boha. Tedy aby poznali 
pravdu a mohli být svobodní, aby byli zachráněni z věčného trápení v pekle. 
 
Zeptejme se svých rodičů a svých kamarádů, co vidí v našem životě. Spojují si nás vůbec 
s Ježížem Kristem? Vědí to? Vidí to? 
 
Toužíme po tom, aby naši přátelé měli to, co my? Aby byli zachráněni? Jak moc tato touha 
hýbe naším životem? A víme vůbec, co vlastně máme? 
 
Když nebudeme světlem, tak ... naši přátelé nebudou v nebi. Je to naše zodpovědnost. 
 
Lidé, kteří v Boha nevěří, často nemají ani touhu mít cokoli společné s křesťany – proč? 
 
____________________________ 
 
Milujme. John 13:35  Podle toho všichni poznají, že jste moji učedníci, budete-li mít lásku 
jedni k druhým." 
 
Ježíše miluješ právě tak, jako toho, koho ve svém životě považuješ za nejposlednějšího. Začni 
milovat ty, jimiž pohrdáš. 
A co je vlastně láska? 
1 Corinthians 13:4  Láska je trpělivá, laskavá, nezávidí, láska se nevychloubá a není 
domýšlivá.  
5  Láska nejedná nečestně, nehledá svůj prospěch, nedá se vydráždit, nepočítá křivdy.  
6  Nemá radost ze špatnosti, ale vždycky se raduje z pravdy.  
7  Ať se děje cokoliv, láska vydrží, láska věří, láska má naději, láska vytrvá. 
 
Milujme nepřátele. Luke 6:32  Jestliže milujete jen ty, kdo vás milují, můžete za to očekávat 
Boží uznání? Vždyť i hříšníci milují ty, kdo je milují. 
 
Odpouštějme. 
 
Rozdávejme hřející dotyky lásky, pod kterými pookřeje mnoho srdcí uvězněných v ledu. 
 
Zapřeme sami sebe. Víš vůbec, co to znamená – zapřít? Petr zapřel Ježíše. Znamená to být tu 
pro druhé a ne pro sebe – je to opak toho, jak často žijeme – staráme se o sebe a na druhé 
zapomínáme, ale my se máme především starat o druhé a spíš zapomenout na sebe (správně 
chápej :-). 
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Upřímný život před lidmi – masku pryč. Zná tě vůbec tvůj Bůh? Nezná jen tvou masku? 
 
Nestyďme se za Ježíše. Neomlouvejme si své jednání, když víme, že Ježíš chce jiné. Ryzí a 
čisté, ne jak to dělají všichni. 
 
Mějme odvahu a nenechme se zastrašit, když přicházejí potíže. 
 
Nedělejme kompromisy s hříchem. 
 
Kdo miluje svět nebo sám sebe, nikdy nebude moci dát tomuto světu Kristovo evangelium. 
 
Nemůžeme svítit sami od sebe – potřebujeme olej do lampy – 
John 15:5  Já jsem vinný kmen, vy jste ratolesti. Kdo zůstává ve mně a já v něm, ten nese 
hojné ovoce; neboť beze mne nemůžete činit nic. 
Jedině když budeme blízko Bohu, budeme zářící lampou. 
Bez něho, nemůžeme být lampou. Dáme-li mu místo ve svém srdci, budeme moci nést ovoce 
D.sv. 
 
Často se náš duchovní boj zúží na to „nehřešit“, ale zapomínáme na to, že Bůh nám připravil 
dobré skutky, abychom je dělali (Ef 2:10). 
 
Křesťané mají sloužit druhým ne proto, že by si to zasloužili, ale protože nás samotné Bůh 
zaplavil láskou v době, kdy jsme si zasloužili pravý opak. Největší je ten, kdo slouží (jak říkal 
Ježíš). Dej ale pozor, abys nebyl pyšný, že děláš dobré skutky, že nejsi zlý apod. – spasení ze 
skutků není a zalíbit se svými dobrými skutky víc Bohu, to taky nefunguje. 
 
Jak snadné je pustit někoho do dveří a jak obtížné je dělat každý den službu, která tě nebaví 
(nádobí, venčení psa, vysávání). 
 
Troška důsledné svatosti a obětavé služby má větší cenu než milion ostře vyslovených 
slov pravdy. 
 
Otevřme oči a uvidíme příležitosti, jak sloužit druhým – všední pomocí, prací. Sundejme si 
klapky a otevřme druhým srdce dokořán. 
 
Jít touto cestou znamená mít problémy, utrpení a někdy až pronásledování. Je mnoho 
křesťanů, kteří žijí život někde mezi Bohem a světem, střídají Pány. I já jsem často takový a 
stydím se za to. Když nenásledujeme Ježíše naplno, je to na houby – neužijeme si tam ani 
tam. A navíc Ježíš sám říká, že polovičatí křesťané ničí jeho práci: 
Matthew 12:30  Kdo není se mnou, je proti mně; a kdo se mnou neshromažďuje, rozptyluje. 
 
Kolikrát máme příležitost svědčit, příležitost udělat něco, jak chce Bůh, a neuděláme to, 
protože se bojíme, nebo se nám nechce – zvolíme pohodlí místo lásky. 
 
Bibli přečte tak jeden ze sta. A zbývajících devadesát devět si přečte jej. 
 
Kdo sám nehoří, nemůže zapalovat. 
 
Víra je ze slyšení. Slova však jsou pravdivá jen, jsou-li potvrzena skutky. 
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Skupinky: 
Mt 5:14  Vy jste světlo světa. Nemůže zůstat skryto město ležící na hoře.  
15  A když rozsvítí lampu, nestaví ji pod nádobu, ale na svícen; a svítí všem v domě.  
16  Tak ať svítí vaše světlo před lidmi, aby viděli vaše dobré skutky a vzdali slávu vašemu 
Otci v nebesích 
 
1. Jaké jsou tvé skutky? 
2. Chceš být lampou lidem kolem sebe? 
3. Stanovte si (chcete-li) pro začátek jeden konkrétní krok, co byste chtěli změnit ve svém 
životě. Požádej kamaráda (ze skupinky), aby se za tebe modlil a povzbuzoval tě. Dotáhni to 
do konce :-) 
 


